
Handledning för RAS träffar inför revidering av RAS år 2025 

De avsnitt i RAS-dokumentet som vi vill lyfta fram för diskussion är markerade med gult. Prioritera att 

gå igenom dessa under mötet. Här kommer några diskussionsfrågor som ni kan ta upp och anteckna 

ner er synpunkter. U tse en sekreterare som sedan ansvarar för att skicka in material till RAS-

kommittén direkt efter mötet. Detta kommer utgöra underlag till en artikel i Salukibladet. 

Vi ser gärna att ni gärna tar ett par foton av er som deltar och anteckna ned vilka som deltar. 

Avsnitt: 

Populationsanalys 

Sida Registrerade hundar 

Senaste 5-årsperioden, 2015 - 2019, visar en svagt nedåtgående trend, vilket vi kan se fortsätter 

under åren 2020 - 2024. 

Hur påverkar en minskad registreringssiffra i Sverige vår ras?  

Kan detta få en inverkan på tillgänglig avelsbas och i så fall hur? 

När vi även ser en minskning av antal deltagande saluki på olika aktiviteter såsom utställningar och 

lure coursing, kan det också få en inverkan på använd avelsbas? 

Diskutera om rasklubbben kan stimulera genom olika initiativ för att visa tillgänglig och använd 

avelsbas.  

Som exempel: 

Kan en kontinuerlig presentation av information taget ur SKK:s Avelsdata/Hunddata i Salukibladet 

vara en hjälp?  

Använda avelshundar de senaste 5 åren  

Importer som kommer in till Sverige 

Barnbarnskurvor  

MÅL 

Det är uppfödarnas ansvar att se till att så många individer som möjligt används i aveln för att 

utnyttja varje generations möjligheter och därmed också att motverka enskilda hundars 

överutnyttjande i aveln.  

Ökad uppmärksamhet ska också ägnas ”andragenerationsproblemet”, d v s när vissa individer får ett 

stort antal barnbarn trots att de själva inte har överproducerat 

Diskutera om något kan läggas till under punkterna: 
Strategier 
Prioriteringar och strategier för att nå målen 

 ………………………………………………………………………………………………………………………………………………………. 

 

Avsnitt: 

Hälsa 

Förekomst av hälsoproblem, sjukdomar och/eller defekter A - Ö 

Det var många år sedan (2008) vi genom en Hälsoenkät fick in statistik avseende hur vi ligger till 

gällande: 

Bettfel/tandförlust 



Kryptochism 

Denna information syns inte i statistiken som vi får in från försäkringsbolagen.  

Diskutera om det behövs en ny enkät för uppdaterad status? 

 

Förekomst av reproduktionsproblem 

Det var många år sedan (2008) vi genom en Hälsoenkät fick in statistik avseende hur vi ligger till 
gällande: 
 
Tikar som går tomma 
AI/insemination ersätter naturlig parning 
Dystoki – utebliven progress i förlossningen som ofta leder till akut kejsarsnitt  
Dåligt omhändertagande 
Prostatahyperplasi 
Sterilitet och parningsovilja hos hanar 

Diskutera om det behövs en ny enkät för uppdaterad status? 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………….… 

 

Avsnitt: 

Exteriör 

Exteriöra överdrifter 
Diskutera om det behövs en uppdatering. 

 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………………… 

Att diskutera:  

Nästa raskonferens äger rum 2026, om vi håller fast vid vart tredje år. Är det en bra intervall eller ska 

de planläggas vart 4e - vart 5e år? En arbetsgrupp ska tillsättas utifrån vad ni medlemmar vill. Finns 

frivilliga att delta i arbetsgruppen? En hel del behöver arbetas fram om intresse finns för en 

Raskonferens. I vilken form ska konferensen genomföras? Plats? Tid på året? Mål/syfte? Ämnen? 

Föreläsare? 

 

**** 

TACK för Ert arbete!!! 

Svenska Salukiringen  

 


